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Е1ЛПЖ0ТП ®ледъ ншомо 

РНШЛ1С1Ц #ни общинския 
йветг ще започне да разглеж
да бюджета на общината за 
09--930 финансова година. 

Безспорно, разглеждането и 
приемането на бюджета е 
цфважната и съществена 
работа ко единъ общински 

Въ бюджета на общината 
С$ предвиждатъ всички меро-
приятця, които тргьбва да 
ое извгрштъ презъ годината; 
п нею сеопредп>лятъ такситгь 
и бериитгь, които гражданст-
юто ще плаща на общината 
— съ една дума бюджета е 

[мета, който движи общинс
ката политика. 

Миналата година бюджета 
но общината приктчи съ 
приходъ и разходъ 64 милиона 

^Кредититгь, за нтои меро,-
••шития се указаха крайно 
шдоетатъчни, на което един 
ршено се дължи и тгъхното 
1треализиране въ тази фирми 
\ п която се предвиждаше да 
I св реилизиратъ първоначално. 
' Тази година бюджета се 
тся въ съвета, всестранно 
проученъ и въ него всичко е 

Щча. 

I 
Доклг 

, предвидено съ огледъ на една 
по широка стопанска и кул-
Щрча дейность. Онова, което 

[прави 'впечатление е че въ 
мояви блдаща стопанска дей-

|

ноеть общината си постави 
3<> иавна целъ да осигури 
ЩМраната на града. Този 
«Щктъ може само да рад-
м гражданството, защото 

| Щмгьра отъ миналата годи 
|*».е поразителенъ Вие нп>ма 

™ св повръщаме на нею, а 
|,в соло. и»в отбележимъ'. кога 
1Й,° цената на зърненитгь 
\Щ>йнц се покачваше силно и 
общината пусна своитть хра-
т « по този начинъ цгьлъ 
МЩъ можа да задържи це 
На»Щ на хлгьба. По нею вре-

[м& варненското гражданство 
идещ хлгьба най ефтено отъ 
>сичк* други градове въ царст 
"о«о. 

щи година общината 
да закупи не 800 

? колкото закупи минала-
^ у 8 'о^ино, а много повече, 
Гко иска да осигури прехра-

№а но града и най главно-
| ° <*а дгржи въ респектъ 
РЦа«а на хлгьба. 

т д ъ ОТЪ комисарството по прехраната 
при Варненската община до общинския съветъ 

на слщата. 
Миналата година по реше • 

нието на почитаемия оъветъ, 
протоколъ №41/526 отъ 31 
августъ, на комисарството се 
възложи покуиката на жита 
за осигуряване прехраната на 
града и главно за борба съ 
спекулата. Решението на оъ-
еъвета гласеше, че се разре
шава на комиоаротвото по 

. прехраната да използува единъ 
варантеиъ кредитъ до 6 мил 
лева огь Варненската попу
лярна банка, като храните се 

ките така, че да не предпв 
викатъ покачването на цените; 

2) Да се купуватъ по въз 
можность алнврета, аа да се 
печели време 8а плащане стой 
ноотьта на житото; 

3) Да се купуватъ само 
добри и сравнително чисти 
жита, които да могатъ да се 
продаватъ лесно на пазаря, 
ако същия се паводни съ жи 
та, и цените • опаднатъ п пр. 

Всички тия пожелания би 
доха изпълнени и то доота 

'аакупуватъ чрезъ стоковата успешно Нито веднажъ не 
боро». Даваше се право на ирнчинихме ненужно ожнвле 
същото да потърси и използу- ние на борсата и не причи-
ва кредити и отъ други банки, нихме повишение на цените. 

Варненската нпулярна бан- Закупиха се само чисти жита 
ка отпусна само 4,000,000 лв. и когато следъ лопатиране ана-

., кррдитъ.при .умоеие—ТЙ 5/а»».аязнр.тме ««•.«ч^та, намерих. 
годишна лихва, 15% маркъ ме, че житото \ има 78 кгр 
при месечно приключване на хектолвтрово тегло съ 10'400 % 
с/ката оъ 74 % комисиона на ржжь и 2 % чужда примеси. 
тримесечие и пр. Договора съ При продажбата получихме 
банката се сключи отъ 10 сеп тегло надъ 78, ржжъ 8 5 и 
темврий 1928 г. Наехме една чужди примеси подъ 2 % , ко-
магазйя (№ 6 а) отъ тази на ето дойде да потвърди както 
Интернационалната банка за 6 анализа следъ лопагирането, 

тъй й срЬдния аритметиченъ 
анадизъ отъ аяализте при 
отделните покупки. Покупки
те се извършиха чрезъ син
диката на стоковата борса, 
който визираше всички бор
дера за сделките. 

Всичко се купиха: 
4.160.872 

месеца по 125 лв на кв, мвтръ. 
Покупката на житата започ

на на 11 • септвмврий м. г. 
и оледва съ големи предна?-
лавооти до декемврий с. год 
Р&ководенъ иринципъ при 
покупката на житата беше: 

1) Да св правятъ покуп-
673,869 гкр. жито за лева 

По същото станаха следните разноски: 
а) Лихви, комисиона 277,971 лв 
б) Наемъ на магазията 75,046 лв. 
в) Надници на магазинерите 47,220 лв. 
г) Разтоварване, маневра 36,423 лв. 
д) Борсовъ куртажъ и анадизъ 20,656 лв. 
е) Товарене вагоните 28,804 лв. 
ж) Заотраховки 19,026 лв 
в) Лопатиране 
и) Разни 

4 040 лв. 
530 лв. 509.716 

Или всичко струваше лена 4,679,583 

Насреща продадохме: 
в) 300,000 кгр -по 6 75 лв 
б) 210,000 кгр. по 7 20 лв. 
в) 167,329 кгр. по 7 40 лв. всичко за лева 4,780,397 

или всичко 677-329 кгр. печалба всичко за дева 109,809 
повреда и нито единъ кгр. не 
се изгуби въ измокряне, спар-
ване и пр 

Цените па житото прека
раха редици чувствителни 
колебания и чес-.о имаше 
сиаданпя на същите до рая-
меръ, който би иричпнплъ 
загуба при ликвидиране съ 
житото. 

Комисарството биваше че-

Всичко, що се 
отнася до вестника, 

да се изпраща до 
кметството — Варна 

Редакцията 

?'л. „Царь Борисъ*, 
5в6аджовото вдание 

П-ия етажъ. 

броя 1 левъ. 

Въ резултатъ следъ про
дажбата на житото, вместо 
да се окаже никаква липса, 
както често се случва при 
обществените сделки, ние по 
лучихме единъ пзлишекъ отъ 
3,470 кгр., като реализирахме 
и амортизацията на закупе 
ния за житарията инвентаръ, 
а именно: рогозки, чоналп, 
дъски} децимадъ и ир< Благо
дарение на взетите мерки, сто подканвано да продаде 
житото се опази отъ воекаква житата си още преди края 

на февруарий т г., 8а да не 
ивгуби отъ същите, обаче то 
държеше да дочака продетьта, 
отъ меоецъ априлъ насетне, 
когато обикновено настъпва 
повишение на цените. На 3 
априлъ н. г. се свика една 
комисия, въ която взе участие 
председателя на Стоковата 
борса, директора на Варнен. 
популярна банка, директора 
на земледелоката катедра и 
единъ мелничаръ, която, взе
майки поводъ отъ признаците 
на повишението ценпте на 
житата, изказа мнение да ее 
пуотне часть отъ житото за 
да повлияе на пазаря. 

На 10 априлъ се даде пър
вата партида жито на мелни
чарите, които се ангажираха 
да докаратъ тукъ всичкото 
типово брашно (№67%) и 
да го продаватъ на хлебарите 
по нормираната отъ насъ до 
тогава цена, именно лв. 8 — 
ва кгр. брашно франко Варна. 

Втората и третата партида 
со продадоха при малко по 

"зате.аатъ па.шрЪ и требваше "' 
да повишимъ цените на жи
тото оъ малко, като задър
жахме и повишението цената 
на хлеба, докато въ другите 
цените беха отишли много 
напредъ — често оъ 80 от. 
до 1 лв. на кгр. 

Пущането на житото на 
пазаря съвпадна съ една 
силна тенденция къмъ пови
шение на цените на ожщото, 
особено тази на брашната, 
понеже имаше едно голЬмо 
търсене на брашно 8а ват-
решноотьта. Наскоро следъ 
пргвършване иа комиоарокото 
ЖИТО цените вапазиха доотиг-
натия макопмумъ и следъ 
тева започна спадането имъ, 
тъй че житото изиълни пред
назначението, иа което беше 
закупено. Тоаа може да бъде, 
разбира се, резултатъ на 
случая, аащото цените вари-
ратъ по причини независещи 
отъ волята на никого, но 
тъкмо ватова може би поради 
тази неазвестность ва поло 
жението на пазаря па житото 
на пролеть, ва бедствията, 
които могатъ да попречатъ 
или даже да опратъ временно 
превоза иа житата до Варна 
и др. 'се налага общивата да 
ввеме мерки да се запаси съ 
известно колочесгно жито, 
което пе бивз да бхде по-
малко отъ 1,500 тона. 

Тази година сме при много 
по-лоши уоловия отъ минала 
та, ващото житата въ нашия 
райенъ съ почти ивмръвнали, 
и ние ще останемъ да се 
продоволстваме изключително 
съ жпга отъ малко или много 
отдалечени центрове иа Вар-
па, и това ни излага както на 

гр Варна, 10 юлий 1929 г. 
На оонование решението на 

Общинския Хигпеппченъ Съ-
ветъ отъ 5 юний т. год., въ 
свръзка оъ чл. 67 отъ Зако
на за народното здраве, 

ЗАПОБЪЦЗЛМЪ: 
1. Печеното на кебапчета, 

дробчета, пържене на риба, 
приготовляването на мекици 
и др подобна, абсолютно за-
бранявамъ да става на открити 
места, като площади, улици, 
пазари и др. 

2. Забранявамъ излагането 
за продань па еъестпп про
дукти по пазаря, които св 
копо.миратъ направо, ..ато 
сирене, отвара, квшкаволъ, 
мармаладъ и др., ако те пе 
еж изложени по начпнъ, който 
ги предпазва отъ зямъроявано. 

3. Определените места ва 
спиране на файтоните и град
ските търговски коля, да ое 
поддържатъ чисто отъ самп.е 
колари, като ежедневно се по-" 
чнетватъ и еъОраната емеТь 
се прибира въ поставените 
ва цельта общински сметни 
оандъцн. При хранепе на ко
нете фуража" да оа слага из 
клгочителпо въ торби 

4. Определените мЬота за 
спирано на селските коля въ 
паааренъ день (нонед1.лпикъ) 
да ое почиотватъ още оъщиятъ 
день отт самите наематели на 
околните ханища и локали. 

На нарушителите ще св 
сьотавятъ актове и ще се гло-
бяватъ съгласно чл. 423 отъ 
Закона за народното здраве. 

Изпълнението па наотояща-
та ваповедь възлагамъ на са
нитарните и общински влаоти 
и полицейски органи. 

Преппоъ отъ наотоящата 
ваповедь ое изпраща на г нъ 
Варненския Окржа^енъ Упра-
витель и г. Градоначалника за 
оведеоио и съдействие. 
Начал. на общ. оанит. служба: 

Д ръ П. Видооъ. 

големи колебания на цените 
тъй и на рпока да останемъ 
безъ брашна при продължи
телни заснежавания или иц-
водненгя на желеаопътнпт» 
линии, поради отачкн и пр. 

Ако почитаемия съветъ на
мери зц пуждно да реши 
щото и тази година да купу
ваме жита, необхооимо е да 
пи се разреши да сключимъ 
едипъ или иеколко заеми въ 
р а о м е р ъ н а Й м а л к о па 
10,000,000 лв, като вотира и 
1,500,000 лв оборогепь крв 
дитъ на 15% мвркъ, конто 
сме длъжти да внесемъ «»о 
варентната о/ка и то.до като 
се ликвидира окончателно 
дълга ни. 



Стр. 2 Варненски общински вестнивъ 

Л. К. Бочевъ 

Държавните учреждения, 
включително и държавните 
банки (чл. 109 отъ 3 . Б О. П.), 
окръжията, общините и обще 
ствените учреждения, предви
дени въ чл. 195 отъ закона за 
бюджета, отчетностьта и пред
приятията, еж задлъжени да из-
вършватъ предприятията си 
(чл. 1С8) по начина, предви-
денъ въ същия законъ. По 
общо начало този начинъ е 
търгътъ. Неговата процедура е 
сложна и тържествена и се 
приключва съ провъзгласяване 
на предприемача и възлагане 
на търга, документирано съ 
търженъ протоколъ (чл. 135), 
който се съставя и подписва 
още въ самото зеседание отъ 
целия съставъ на комисията 

» (чл. 136). 
Всички следващи действия, 

извършени отъ когото и да би
ло, еж следтържни. Те еж 
посочени въ чл ' 140 и 141 и 
свършватъ съ утвърждаване 
или неутвърждаиане на търга 
отъ съответните компетентни 
по з. б. о. п. органи. До тогава, 
обаче, често се случва заинте
ресувани лица, участвували или 
не въ търга, да предлагатъ по-
благоприятни цени — обикно-
но съ разлика 5 % отъ полу
чените. Това става поради по
грешна аналогия, прокарвана 
между търговете, произвежда
ни възъ основа на 3 . Б. О. П. 
и публичните продажби, вър
шени отъ съдиите изпълни
тели, съгласно закона за граж
данското съдопроизводство,' 
споредъ чл. 1025 на който, ако 
въ продължение на 24 ч. отъ 

. "присъждането се яви пЪкой и 
наддаде 5%. проданьта се въз
обновява и продължава на сле-
дующия подиръ това прнежт-
ственъ день, часа до 5 следъ 
тлаДне. подиръ' изминаването 
.« който срокъ имотътъ се 
присъжда окончателно върху 
оногова, който е далъ най-го-
лемата цена. Постановленията 
на З.Б.О. 'П., обаче, не позво-
ляватъ товг; те с ъ тъкмо въ 
обратната смисьпь. Споредъ 
чл. 134 предложение при тай
на конкуренция и документи 
за участие въ търга — при 

. явна, подвдени следъ опреде
ления за приемането имъ часъ, 
не се приематъ. 'А чл, 346 отъ 
правилника за приложение на 
3 Б. О. П. е сше по-категори-
ченъ и ясенъ; той гласи : „не 
се поиематъ, съгласно чл. 134 
отъ 3 . Б. р . П • предложения, 
додадени отъ когото и да е : 
било до тържната комисия, би
ло до съответния министъръ, 
следъ определения за приема
нето имъ часъ, дори и когато 
съ гЬхъ се предлагатъ цени 
по-износни отъ редовно пред
ложените на търга." 

При тия категорични поста 
новления . е е възможно да се 
счита, че следъ закриване на 
търга мож г да бъдатъ пред
лагани цени и да се възлагатъ 
предприятия на такива предло-
жители. Изменение добития на 
търга резултатъ не се допуща 
въ никой случай. Противното 

. би унищожило смисъла на за
кона—да се привлекатъ всич
ки желающи да конкуриратъ 
и се добие възможната нвй-
благоприятна цена, защото то
ва би станало, само ако кон
курентите с ъ гарантирани, че 
следъ като търга бъде възло-
женъ върх" предложилия нгй-
износни условия, нема да се 
яви отпосле другъ некой, ко
муто, следъ като съ известни 
тъзи условия, предложи по-
благоприятни такива, и пред
приятието се възложи нему, или 
търгътъ не се утвърди и се 
прибегне до новъ. Това би 
имало за резултатъ —мнозина 
желающи да извършатъ пред
приятието-да не се явятъ на 
търгътъ, а да чакатъ резул-
татътъ му и въ • зависимоель 

отъ него дв подаватъ заявле
ния съ по-износни условия, 
което, знаейки се отъ явилите 
се конкуренти, ще имъ въздей
ствува да.се държатъ резер
вирано, и ' по този начинъ 
търгътъ ще се обърне ка пробна 
инстанция за спекули и иг
рачка въ ръцете на предприе
мачите. 

Възлагането търгътъ по та
ка направено предложение е 
невъзможно отъ гледише на 
3 . Б. О. П. и поради тази 
причина, че ролята на органи
те,- които утвърждаватъ търго
ве е точно и строго определе
на въ закона. Те могатъ да се 
произнасятъ само „утвържда-
ватъ" или „неутвърждаватъ", 

• безъ да иматъ право да прие
матъ и разглеждатъ предло
жения, което е.работа изклю
чително на тържната комисия, 
която заседава на определено 
место, въ определенъ'. часъ 
предварително опсвестенъ по 
надлежния редъ и въ своя 
пъленъ съставъ -(чл. чл. 122 
ал. последна. 123, 117, 111, 
112 отъ 3 . Б. О. П.). Въ пре-
тивенъ случай те биха си при 
своили нейните права и биха 
вл%зли въ нейната роля— нещо, 
което по закона е изключено. 

Утвърждението на търгътъ 
върху такъвъ пгедложитель е 
и актъ подлежЕшъ на атаку
ване предъ съдилищата, съг 
ласно закона за администра
тивното правосъдие (чл. чл. 
10 и 16), отъ страна на тоя 
конкурентъ, който е "редло-
жилъ редовно на търга нгй-
износна цена, а последствията 
отъ отменението му се изразя-
затъ въ правото на същия да 
дири вреди и загуби предъ 
общитъ съдилища по обик-
новенъ исковъ редъ, ако пред
приятието е изпълнено или 
започнато отъ оногова, върху 
когото незаконно е възложено 

ч или утвърдено и не е възмож
но да се дапе нв онеправда
ния. Противното, както Въгх. 
Кае. съдъ съ решението си 
№ 85 (351) се изпазявз, би 
значило, че органите на коя 
да е власть незаконно могатъ 
да утвърждазатъ търговете и 
никога' да не се прилегатъ на-

. редбите на законодателя за 
публичните търгове. 

Тази категоричность, обече, 
не може да съществува и за 

' неутвърждаване на, търгътъ 
поради такива заявления, за-

' щото правото на утвърждава
щите органи е въ техната ди-
скреционна власть и те могатъ 
да ги утвърдятъ или не по 

' свои съображения, дери втп-
реки мнението на началника 
на службата (чл. 141 ал. III 
отъ 3. Б О. П.). 

Въ такива случаи, обаче, за 
да бъдатъ донегда запазени 
интересите на уьреждението, 
нуждно е винаги такова пред--
ложение да бъде придружено 
съ залогъ и . декларация, че 
ако търга не бъде утвърденъ, 

' предложитель1ъ се задължава 
да се яви на новия търгъ и 
да подържа така предлоя<ена-
та цена. като за обезпечение 
на учреждението да служи 

. приложения къмъ същата де
кларация залогъ, кейго то въ 
противенъ случай да има пра
во безъ съдебна намеса да 
конфискува. Такова задълже
ние Върх. Адм, съдъ. съ ре
шение № 322 отъ XII 1928 г. 
приема, че може да служи за 
приложение на чл. 131 стъ 3. 
Б С-. П. отнасящъ се до от
немане правата за участие въ 
търга. 

Този начинъ на добиване 
по-износни услови», обаче, мо
же да бъде много лесно ком-
прометиракъ, ако на новия 
търгъ предложительтгъ не се 
яви или не подържа тази цена 
и остане да му се конфискува 

- залогътъ, който е обикновено 

НОВИЯ ЗАКОН 
йз военнкя даиъкъ . 

Въ брой 68 на Държавеиъ 
вестникъ отъ 26 юний т. г. е 
вубликуванъ следния новъ за
конъ за намерение и допълне
ние вакона ва военния данъкъ. 

§ 1. Въ чл. първи — число
то 21 се ваменя съ 20. 

§ 2. Буква „6" на чл. 2 се 
невени така: 6) лицата, които, 
вследствие на Фйвически и ум
ствени недостатъци, съ неспо
собни да ивкаратъ прехрана
та си. 

§ 3. Ч Л . 3 ее ивменя така: 
Ч Л . 3. Военниятъ данъкъ се 

' подрявделя на 15 разреда, как 
то следва: 

1 равредъ 48000 лв.; 
2 „ 36000 лв.; : 

3 „ 240.С0. лв.;: 
4 „ "', 20000 лв.; 
5 .. 16000 лв.; 
6 .12000 лв ; , 
7 „ 10000 лв ; • 
8 „ 8000 лв.; 
9 „ 6000 лв.; 

10 „ • 4000 лв.; '. 
11 . ., 3000 лв.; 
12 , 2500 ЛВ; • ; 
13 „ 2000 лв.; 
14' „ 1500 Л В ; 
16 „ Ю00 лв. ' 
Причисляването къмъ съста

вения рявредъ се иивършва, 
такя: къмъ една основна' сума 
отъ 1000 лв. се прибави една; 
допълнителна такава въ рав-
меръ; 

а) ва първия синъ —'два 
пъти сбора отъ всички преки 
данъци, наложени въ полва на 
държавата, бевъ военния, съ 
които' ел. обложени облагяе-
миятъ, родителите му и же
на му 

б) За втория синъ — сбора 
отъ същите преки данъци, съ 
които еж. обложени същите лгца 

•-, Ако сумата, която се получи, 
спада между' дв!$/'р»8рйДа, мла-' 
дежа се облага 'по по ниакйя 
равредъ. 

При повече отъ двама сино
ве, ако не е служилъ въ вой
ската нито единъ, лървиятъ се 
облага по буква „а", а всички
те останали се облагатъ по 
буква „б"; ако единъ отъ 'бра 
тята е служилъ въ войската, 
втория се облага по буква «6", 
а останалите се рсвобождяватъ; 
ако двомата отъ братята съ 
служили въ войската, било" че 
съ живи иди починали, всички
те останали св опвобождаватъ 
отъ воененъ дчнъкъ. 

При определяне военния да
нъкъ на синове на ИвДустриал-

' въ рвзмеръ 10% върху пред
лаганата цена, или да му се 
отнематъ правата за участие 
въ търг», което е не всъкс га 
ефикасно, а за есет. а на -:ора 
учреждението меже да изгуби 
твърде много отъ разликата, 
която дг.лечь моя;е да надми
нава залога и която е въз
можно въ так-гвъ случей да 
се получи между двата тъ^ге. 
Разлика, която не може. да се 
събере отъ нсподържал^я 
предложението си конкурентъ 
и коя1о учреждението ще по
несе. Такала недобрест еест-
ность практиката не веднажъ 
е зарегистрирала и за да се 
парирать пекостните й после
дици', нуждно е, въ скучай, че 
се възприеме такавч практика, 
да се действува ,г,нммателно. 

Този рискъ би се избегналъ, 
ако не-утвържлгвапето става 
не само възъ основа на такова 
предложение, но и на обектив
ни условия, които даватъ ос
нование да се предполага 
единъ по благоприйтенъ резул 
татъ при новъ търгъ. 

Тези съ случаите, които 
практиката изтъква пги ут 
вт: рждаване или неутвъожда-
зене тт-ргеве поради подаване 
предложения следъ търга и 

- които водятъ къмъ морална и 
материална отговорность ком
петентните органи. 

ци се взема подъ внимание це
лия равмеръ на данъка върху 
занятието имъ, а на ония кои
то иматъ доходи необложени 
отъ преки динъци по даклара-
ция или доходи освободени по 
специаени вакои отъ преки да
нъци, военниятъ данъкъ опре
деля облагателна комисия по 
събрани сведения и външни, 
признаци, като комисията из
числява следуемия се данъкъ 
върху тия доходи, който да 
нъкъ служи само ва бава при 
облагането съ воененъ данъкъ. 

Ония младежи, които съ на
мерени годни ва военна служба 
и съ поискали да постъпятъ 
на такава, но поради липса на 
ваканция, не съ били нриети, 
както и ония, които съ негод
ни ва военна служба, поради 
ФИвичеека недораввитость или 
телесни и умствени недостатъ
ци, не съ годни да си ивкар-
ватъ прехраната, плащатъ вое-
ненъ данъкъ въ ра8м%ръ 1/! 
(една пета) отъ предвидения ва 
съответния рсвредъ. 

§ 4. Чл 4 се ивменя така;1 

ЧЛ. 4. Синовете на вдовици-.. 
те отъ войните и, на всички 
инвалиди съ изгубена (работо; 
способность повече отъ б0°/0, 
се причисляватъ къмъ най-дол 
ния равредъ, предвиден* въ 
чл. 3. 

§ 5. Чл. 5 се изменя такя: 
Чл. .5. Военниятъ данъкъ се 

плаща ежегодно въ продълже
ние на 6 години, определянъ 
ва тригодишни периоди. Ако 
некои отъ преките данъци ва 
годината, превъ която става 
определянето му, не ся. окон
чателно определени, взематъ се 
аа основ* ония отъ предшест 
вуващата година,•' които съ 
определени. •••.._. '.,.•• 

Облагането съ воененъ да-... 
нъкъ се отлага: 

1) до навт-ршване 23 годиш 
на възрасть на младежи, след-' 
ващи средни училища. ' 0- . ' 

2) до навършване 26 годиш
на въврасть —" на ,следващи въ . 

, висши училища, 
3).ва' годината превъ кбято 

' младежите отбиватт. редовната • 
си трудова повинность повече 
отъ три месеца; •...' 

4) ва годините, превъ които . 
излежаватъ ватворъ по присъда . 
повече отъ една година.' 

Младежите, които съ отбили' 
държавна1! бевплатна вядължй 
телна служба непрекъснато няй-
малко четири месеци, плащатъ 
воененъ данъкъ въ продълже
ние на 4 години; откупйдитЬ 
се плащатъ воененъ данъкъ на ' 
общо основание Това се отна
ся само еа ония младежи;-: кои
то следяа да постъпятъ на та
кава служба, или се откупятъ 
отъ нея следъ 31 . декемврйй 
1929 г. . 

§ 6. Чл. 7 се ивменя така: 
Чл. 7! Родителите и съпру 

тята на обляггемия съ воененъ 
данъкъ отговарятъ солидарно 
съ обложения ва ивплащането 
на военни» данъкъ. 

§ 7. Чл. 9 се изменя така: 
Чл 9 Всека година отъ 1 

до 31 януярий общин. кметове 
съ длъжни да състарятъ спи-
съкъ н» всички младежи отъ 
общината, които навършватъ 
20 годишна въврасть до 31 де-' 
кемврий с. година. Тия спи-
счци се обявяватъ въ км(тст-

.вото отъ 1 II до 1 Ш, следъ 
което се ивпркщатъ вя данъч 
ния началникъ до 10 III съща 
та година. • 

За неизпълнението на тови 
членъ общинските кметове под-
лежатъ на накавание съ глоба 
отъ 1000 до 5000 лена, нало
жена отъ данъчния началникъ 
еъ постановление, което меже 
да бъде обжал*ано предъ об 
щите съдилища по редч, уста 
новеиъ съ вакона ва углавното 
съдопроизводство 

§ 8, Чл. 10 се изменя така-
Чл. 10. Като получи списъ, 

цвте отъ общинските кметове: 
данъчния началникъ ги преда
ва веднага на данъчните аген-

БРОЙ209. 

ти ва проверка по съответните 
книги на общините и да На. 
несатъ въ техъ преките дв!, 
нъци, които служатъ еа основа 
при определянето на военниятъ 
данъкъ'. Ако некои преки да! 
нъци. не съ окончателно опре. 
делени, ввема се предъ вид* 
рввмера имъ отъ предшествува 
щата година, ва която съ 0ц'. 
ределени. ДанъчнитЬ агенти 
требва да ьърнатъ на данъч^ 
ния'началникъ списъците, про 
верени и попълнени, най късно 
до 1 VIII с. г., следъ което д». 
нъчния началникъ предава спи
съците на облагателната ко. 
мисия '"' • ' ' • ' ' '"'-" • 

§ 9. Чл. 11 се ивменя така; 
Ч». 11 Определянето на во-

енния данъкъ се навършва отъ 
комисия въ съетдвъ: представи-
тель на Министерството на ФИ-
нансиите и представитель на 
Министерството на войната . и 
кмета или помощника му на 
общината, отъ която съ мл1». 
дежите. 

Младежите, вписани въ спи. 
еъците, съ длъжни да се ЯРЯТТ} 
лично предъ облагателната ко
мисия. , когато васедава, ва д» 
имъ определи военния д»нт,1еъ, 
Определениятъ воененъ данъкъ 
се съобщава на явилите се 
младежи срещу подписъ, а на 
неявилите се съобщава писмен-

'. но на сямите техъ или на ед
но отъ лицата посочени въ чл. 
7 отъ настоящия ваконъ. 

Ако некои отъ обложените 
младежи съ недоволни отъ 
определениятъ имъ данъкъ, 
могатъ да го обжалватъ пи-
сменно въ срокъ отъ две не
дели, считанъ отъ деня ва 
съобщението, предъ контролна
та комисия РЪ съставъ: пред
ставитель на Министерството на 
Финансиите, представитель на 
министерството на войната и 
кмета или помощника му на, 
общината, гдето комисията еа-: 

• седява'.. . : . , , . " . ^».;; "''̂  -
Жалбите се подаватъ чревъ 

съответния общински кметъ, 
който ги препраща по принид-
лежность. к •. 

Решенията на контролната 
комисия не подлежатъ на ни
какви обжалвания. ч 

Неявилите се предъ облагае
мата комисия беаъ уважителни 
причини се облагатъ съ вое
ненъ данъкъ на общо основа
ние и се накавватъ отъ миро-

' ния съдия съ глоба лично отъ 
6000 до 10000 'лв , която, ако 
не се внесе най късно • въ три 
месеци отъ деня на налагането 
й, се еаменява съ ватворъ отъ 
6 месеци до 1 година: 

Неявилите се предъ първо
началната комисия младежи 
могатъ да предптавятъ доку
менти предъ. контролната коми
сия еа оправдаване неявяването 
си, която комисия се проиввася 
окончателно." 

Протоколите на първоначал
ната и контролната комисии 
съставляватъ пълно докаватеЛ' 
отво ва констатирането въ т4хъ 
неопрардвтелно неявяване на 
младежа, и съдържанието имъ 
може да бъде оборвано пред* 
мировия съдия само съ писме
ни докгвателства, 

Облагателната и контролната 
комисии действуватъ по равпи 
сание, съставено съ огледъ Да 

бъдатъ облоя«ени до края на 

годината всички младежи и Д» 
бъдатъ равгледани всички по-
стъпили обжалвания. 

§ 10 Чл. 12 се ивме ня така: 
Чл. 12. Определениятъ Да' 

нъкъ се плаща ней късно Д° 
25 октомврий на годината, ва 

която е наложенъ. 
Министърътъ на Финансит* 

възлага събирането на воен
ния данъкъ на 6ирницит4, 
които действуиатъ по ваконав* 
събиране преките данъци, 

§ 11. Чл. 15 се ивменя така: 
Зл прилагането на тоаи веков* 
Министерството на Финансит* 
въ съгласие съ Министерството 
на войната ще ивработи нареД' 
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ТЪРГОВСКОТО ОБРАЗОВАНИЕ ОБЩИНСКИ СЪВЕТЪ. 
Специалните учебни, заве

дения, за разлика отъ общо
образователните, иматъ за своя 
прека цель да дадатъ на 
своите питомци специализгция 
вЪ даденъ браншъ. Планътъ 
на работа у тия два типа учи
лища е противоположенъ, по
ради естеството на целите, за 
постигане на които те еж съз
дадени. Докато у едните ин-
тересътъ е отправенъ предим 
но къмъ общото, и всека изу
чавана дисциплина повече или 
по-малко се изучава въ ней
ните контури — сама за себе 
си; въ специалните училища 
изпуска се изпредъ видъ об
зора върху целата материялна 
култура, като се подбира една 
малка ограничена сфера под
ложена на детайлно разглеж 
дане и изучаване. Методътъ 
на работа въ специалното 
у ще е индуктивния, защото 
по своето естество специално 
то образование е приложно и 
е въ прекъ досегь съ стопан
ството.. Огъ тукъ и естестве
ния пжть на работа е по-скоро 
техниченъ, отколкото академи 
ченъ; Всека норма за да се 
яви на ученика отъ училищните 
катедри требва да бъде про
ведена презъ филтра на еже 
дневната практика. Нтщо по
вече. въ спец-шлните у щя не 
требва да имаме онова ша
блонно предаване на материя 
тя, а по възможность всичко 
да бжде сведено д<-> активната 
семинарна работа. Целото учи
лище да бъде една голема ла 
боратория, а всеки ученикъ-
лаборантъ. ; 

Частно за търговските учи
лища можемъ да • кажемъ, че 
общия сборъ отъ зачятияга 
требва да- изнася една за-
кржглена1 и целостна предста
ва на типичното стопанско 
предприятие, аналогично съ 
тия отъ действителностьта. 
.Ученика не требва да бъде 
ограничаванъ само съ теори-
тичните; нормални и често пж.-
ти ненамиращи своето прило
жение въ живота положения. 
Целата стопанска патология на 
днешния векъ требва да бжпе 
добре известна на питомците 
на училището. По тоя начинъ 
ученикътъ още отъ училище
то дч бжде поставенъ въ една 
среда,-оживявана отъ стопан
ските конюнк.ури на живота. 
Яко' съ встъпването си въ у-
чилището той бжде въведенъ 
отъ своите преподаватели ьъ 
Центъра на едно инсценирано " 
отът4^ъ прндприятие, на кое
то оргвнизатора, лостътъ й дви-
гательтъ да бжде ученика, у не-
г о паралелно съ теоретиче
ските познанея, които ще при
добие, ще се култивйратъ тактъ 
и творчески похватъ за рабо
та въ стопанството. Изкуство-
то на преподавателя въ таки-
ва учебни заведения ще е да 
съум%е да комбинира тъй ма
териала, подлежащъ за преда 
ванр, щото да бжде изложенъ 
вь едно опитно поле. 
Д "Щиплините—счетоводство, 

кореспонденция, т ъ р г о в с к о 
гмътане, политич аритметика, 
търговско знание, стокознание, 
търгов. география, търговско 

6 и и публично вдминистрати-
8ев,ь правилникъ. 

§12 Прибавя се новъ чл 16. 
"•*• 16. Младежите, обложени 

До Финансовата 1929/1930 год 
В|М1°Чително1. на които облага-
тедаиатъ периодъ не е ивте 
к%л*, плащатъ военния данъкъ 
0 0 рявмера на същата година. 

—-двжите, на които облага 
•л нето © отложено въвъ основа 
^" 4 Чл. 5, се облягатъ съ вое-

в И ъ Данъкъ, съгласно чл. 3 

!

1"ь настоящия ваконъ, отъ го-
4ин«та; която следва оная , до 

; °ато е било отложено облага-
1Вет° им ъ , 

и морско право не требва да 
се оформяватъ въ съзнанието 
на ученика всека една отдел
но за себе си, а да сбразуватъ 
компактна и рационално. раз 
работена общность; — всека 
изучавана дисциплина' требва 
да дифуяира въ сродната ней 
такава. Отъ друга страна пъкъ 
личностьта на ученика да ста 
не центъръ и фокусъ на вс/Ъко 
преподавано знание, к а ю му 
се дзце възможностьта да про
следи всека изнесена сделка 
въ всичките й перипетии. Съ 
ДРУГИ ду^и, всека дисциплина, 
раздипляйки своите положения 
да ги съпостави сътияна срод
ните ней, които вкупомъ взети 
да предстааятъ едно общо цЪ-
ло, въ средата на което да се
ди личностьта на ученика — 
деецъ. 

Регистрирайки една. счето 
водна статия, напримеръ, да се 
спроследи отъ ученика изчер
пателно, като се види,какъ тя 
се отразява въ търгов. корес-
пондеицчя, смйтането, знание
то, географията м търгов. пра
во. Предаването да върви ве
рижно, а не обособено въ затво
рени сами за себе си систем'; 
— общия сборъ отъ знания да 
се проследява на вертикално, а 
хоризонта/ч-ю. Пътя на за
паметяването до е прагмати 
ченъ, причин?нъ (ако може тъй 
да се изрязимъ), а не евг-ма-
тиченъ Наобходимостьта отъ 
тая или оная норма не е да 
бжде преподавана първомъ, а 
следъ тева да се изяснява ней 
ната практическа необхо; и-
мость, а обзатно, ученика, ра
ботейки самъ, да почувствува 
нуждата отъ нея и по пжт* на 
личното творчество да я и ши
ка на живо.ъ 

М+стото тукъ .не ни дава 
възкожностьта да се конкре
тизираме по всички въппГоси, 
които се повдигатъ при тая си
стема на преподаване. К а ю из
пускаме съзнателно и въпреса, 
какъ ще примиримъ едно ср4 д-
но специално п р г о в с к о у ще, 
което претендира успоредно съ 
специалното образование да 
преследва и задачи отъ сбщо 
образов&т-: ленъ хар.,ктеръ, ше 
констатираме, че днешното тър
говско у-ще, е .построено по 
прототипътъ на общообразо
вателните учебни заведения и 
за това не може да. ,гаде на
пълно ориентирани дейци по 
специалностьта. За встъпващия 
въ живота възпитаникъ на учи
лището практическата конюнк
тура на стопанството му е Ъегга 
шсодшка. 

За да имаме, обаче, единъ 
успешна проведенъ н&чинъ на 
преподаване по гореописания 
методъ, нуженъ е преди всичко 
с п е ц и а л н о подготвенъ 
персоналъ. Една отъ грешките 
на днешния типъ специални 
търгов. у ща е, , че те вербу-
ватъ своите учители отъ гим
назиите. По този начинъ без
съзнателно преподавателския 
персоналъ става проводникъ 
на едно академично предаване 
на материята. Преди всичко 
преподавателя въ такова у-ще 
требва да е съ добре ориен-

'тиранъ усетъ. придобитъ отъ 
практиката на това поле, за 
което е нужно егмъ да е билъ 
деецъ. 

За реализиране на този типъ -
специално училище нужн^ е и 
творческа амбиция, и време, и 
средства. То не може да дой 
де утре—но общата ръковод
на политика на специалните 
училища и въ частность на 
търговските требва да бъпе 
насочена къмъ тоя типъ у ще, 
за да може то да дава въ 
стопанството ни напълно под
готвени и съ творчески замехъ 
пионери. 

Редовна к. 
(Продължение 

Стамболиевъ се обявява про 
тивъ, ващото омета, че се пра-
вятъ излишни разходи. Той 
моли въ едно отъ васеданията 
да даде отчетъ ва равходите, 
които еж направени ва арката, 
построена по случай 1000 го 
дишнината отъ Симеона 

Ст. Пешевъ. Сметямъ, че то
зи въпросъ е много леко рав 
решенъ. Авъ не мога да рввбе-
ра тия упреци, копто се хвър 
лятъ къмъ органрвацрята. Ако 
действително имаме добри д*ла 
к-ь няшата иоторич, т е еж 
съвдядени отъ юнвщката орга
низация. (Пререкания). 

Хр. Мирски. Господинъ Стам 
болиевъ вабравя, че най голема 
подкрепа на това дружество е 
давалъ тйхният* водачъ г нъ 
Стамболийски. 

Ст. Пешевъ прави предложе
ние да се назначи комисия, коя 
то да се ванимае съ тови 
въпросъ 

Д. Янакиевъ се обявява също 
противъ. Ние ще бъдемъ ва 
даване помощь на всички дру
жества, които въвпитаватх ФИ-
вически трудовата младежь. 

Емета Н- Поповъ. Работата , е 
много простя. Едно дружество, 
което ратува ва Физическото 
въвпитание на нашата мкядежь, 
не 8а служа вя такива упреци. 
Който удобрява предложението 
ми да се избере една комисия, 
коята да проучи еъпроса, да си 
вдигне ръката . Удобрява се. 
Мисля, че кемиейя отъ 3 души 
ще е достатъчна. 

За такава 64ха назначени 
г г. Свраковъ и Борисъ Гян. 
чевъ подъ председателството на 
пом. кмета 'Ал. Славовъ. 

Пом. кмета ;,!?. Ханджиевъ 
докладва неколко преписки ва 
освобождаване ни гаранции, ва 
отпущане помощи и др. 

Кмета Н. Поповъ Дневниятъ 
редъ не м г жв да се изчерпи въ 
това заседание, и понеже време
то е напреднало, вдигамъ вясе 
данието ва петъкъ 

Печатница 
Добри Тодоровъ 

Петъкъ 5 VII1929 г. 3 заседание. 
Кмета И. Поповъ Заседанието 

се открива. 
Приеътствуватъ 30 общински 

съветници. Прочетени беха 
протоколите отъ решение Л< 139. 

Лв. Гачевъ. Питамъ постоян
ното приеътствие да ми каже, 
'какво е направило съ решение
то на общ. съве.тъ да се про
тестира срещу министра на 
вътрешните работи. 

Другъ въпросъ: Питамъ ио-
стеявното приеътствие, намира
ли ее при него една молба отъ 
87 д обущари работници, които 
с ъ -въ стачка отъ днесъ, и по
ставена ли е тя на .шевенъ 
р.д-ь. 

Дръ Свраковъ. Въ едно отъ 
миналите заседания авъ бехъ 
вапитилъ, има ли пост. ирисът 
ствие желание дл ивплаща за
платите на пенсионерите. И ми 
се дадоха обяснения, че пля-
щанията ставатъ редовно. Авъ 
моля да ми каже г кмета, на
стоява ли, че ввплатите се ив-
плащатъ? Азъ имамъ сведения, 
че много хора не с ъ получили 
заплати. 

I. Н. Стамболиевъ Моля г. 
кмета да ми съобщи, д»ли е въ 
доклада молбата на Мавроди 
Янковъпарекизиранъ, който мо-
ли да му се отпусне помощь 

Ст. Пешевъ Моля г. кмета да 
ми отговори какъ стои въпроса 
съ уволняването на чиновници 
ц^те , които <\ъ иввършили 8»о-
употребление и с ъ осъдени вече. 

Второ — научанамъ се, че 
бевпричинно е бялъ уволненъ 
счетоводителя Пчеларовъ,преди 
да бъде предупредннъ. Азъ 
см-втаа1Ъ, чв тови счетоводитель 
е необходимъ, ващото вь анке 
тата, ноято ще се прави, той 
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ще бъде необходимъ, понеже 
познава добре работата. 

Трето — отправилъ бт<хъ 
питане въ едно отъ миналите 
заседания за назначаване стар 
ши общински лек"ярь. Моля да 
ми се отговори, кога ще бждемъ 
севирани съ този въпросъ. 
Въпросътъ е много важгнъ. 
Моля да си има предвидъ, въ 
едно отъ следващите звеадания 
да бъде сложено на, дневенъ 
редъ. 

Мирски. Предъ мене е една 
молба отъ жители, които жй-
в е я т ъ на ул „Св. Марина" въ 
I уч. Т е се оплавватъ, че 15 
дневниятъ срокъ ва събаряне 
на к ъ щ и т е е много кратъкъ. 

Не смета ли г. кмета, че 
срокътъ е много малъкъ? Мис 
ля, че тови срокъ е недоста-
тхченъ Ние требва де решимъ 
да се продължи. 

Защо и съ какпа цель е 
складиранъ на пазарния пло-
щадъ чакълъ. Защо става м+с-
тенето на готовия чакълъ отъ 
тамъ на други улици. 

Кмета И. Поповъ. Щ е отго
воря на едво отъ миналите 
запитвания н» Гачевъ. То е 
ва кланиците. Г да общ. съвет 
ници, въпросътъ за кланицата 
е ,единъ гелемъ стопански 
въпросъ, съ който Варнен. об 
щина мъчно ще може може да 
се справи поне още ва една 
или две години. Че нашата 
кланица не е въ добро състоя 
ние, това е известно. Практи
чески въпроса се слага така: въ 
състояние ли е общината ра
дикално да го рввреши, въ 
състояние ли е да направи не-
кои подобрения? 

Въпросътъ е проучванъ мно
го пъти въ продължение на 2 
и пол гооини. Иавначавахъ не-
колко ПЪТИ комисии. Постоян
ното приеътствие е правило 
всичко възможно да се държи 
кланицата въ въвможно състоя
ние, Да се равреши рядикплно 
въпроса ва т» тази кланици, се 
ивискватъ 26 мил. ' лева, кое
то Варнен. община не може да 
направи. Да се направи подо
брение на кланицата, то е пра
вено. Сега правимъ опитъ да 
ввемемъ една драга отъ държа
вата. Тогава кланицата ще 
бжде подобрена и ще бжде въ 
едно състоявие иктивно. 

Дръ Владовъ — началникъ на 
Ветеринарното отделение — 
дкде обяснен! я за състоянието 
на кланицата. Кланицата е пра
вена преди 20 години. Днесъ 
положението е по-добро отъ 
миналата година. Остана едно 
средство — да се драгйра, По 
тоя начинъ ще може да бжде 
8а8дравеиа ва 1 — 2 години. 
Въпросътъ ва направата на 
нова кланица е въпросъ отъ 
големо ввячение и съвета треб
ва да го реши. 

Лв. Гачевъ. Ние требва да 
направимъ всичко въвмежио да 
нанравимъ пълни подобрения. 

Ст. Поповъ. Създаването на 
една модерна кланица е преди 
всичко въпросъ, който общин 
ския съветъ требва да равр» ши. 
Ние внаемъ, че с ъ хнрчени ми
лиони ва хубави постройки въ 
града. Въпросътъ за съвдаване 
на една модерна кланица треб 
ва да бжде основа на всека 
културна дейность Правя пред
ложение да се назначи една 
комисия отъ вещи лг.ца, която 
дч нронери ръвможностите ва 
една нова кланица или ва по
добрение на сегашната. 

Кмета Я,- Поповъ. Техничес
ка комисия има навначена. Ако 
общин. (ъ^етници пожелаятъ, 
нека г. Ст. Попоиъ да вл Ьве 
въ нея. Аьъ съмъ навначя.ялт» 
3 пъти комисии и въ края на 
краищата всичко се свежда 
къмъ попр»вки. И всички ще 
да дойдатъ до тамъ. Немамъ 

нищо противъ да се ввеме ре
шение да влезе въ комисията и 

, г. Ст. Поповъ. 
Лв Гачевъ иск* ежщата ко

мисия да се намеси при гаран
тирането интересите на работ
ниците. 

Кмета 27; Поповъ. Който удо-
добрява това предложение, да 
си вдигне ржката. Меншеегвб. 

Навьг.чиха се ва членове на 
комисията общ съветници г-да 
Ст. Поповъ и Зл. Бръчковъ. 

Кмета П Поповъ. Що се от
нася до р( шеиието на общ. 
съветъ но поводъ побоя, нане-
сенъ на г. Русчевъ, то е свое-
времено изпълнено. 

Авр. Гачевъ. Не съмъ дово-
ленъ отъ отговора. Моля да се 
съгласите съ мене да вземемъ 
решение дя порицкемъ г. ми
нистра, ва дето той не се вслуш
ва въ опозиционна Варна. 

Сложено ни гласуване за 
предложението гласува само 
трудовата група. 

Кмота И. Поповъ. По въпро
са ва осъдените чиновници. 
Дплъ съмъ нареждане да ми 
се представи еписъкъ. И не по 
желанието на други, а понеже 
авъ съмъ ги двлъ подъ еъдъ 
— ще ги уволня, следъ като 
видя присъдите. 

За Ичеларова. — Той е увол
ненъ въ интереса на службата. 
Съгласете се съ едно положе
ние, че общ. чиновници има 
две категории — чиновници 
навначавани отъ общин съветъ 
и други отъ кмета. За послед
ните съвета не може да пред
писва назначаването и уволне
нието имъ. 

Ст Пешевъ. Кои еж причи
ните да бъде, уволненъ, Тс-й е 
нуженъ сега, когато се прави 
ревивяя. 

Кмета Н Поповъ Азъ съмъ 
намерилъ, че е въ интереса на 
службата да бжде уволнено то
ва лице. Когато вие ще реви-^ 
вирате д%лата ми, вие може да 
порицаете кмета. Но уволнава-
нето и - назначаването на чи
новници отъ тая категория е 
мое право. 

Щ о се отнася до събарянето 
в ъ ' у л . „Св. Марина" г. Мирски 
требва да види на самото место, 
какво се събаря и каква нужда 
има отъ събарянето. 

Ние изпълняваме единъ планъ 
И жителите не еж предупреж 
давани симо ва 15 дни. Тия 15 

. дни се даватъ, следъ като на 
неколко пъти се ч отлагало 
събаренето. 

Тамъ кждето ние намеримъ, 
че наистина е мжчно да се • 
събарятъ к ъ щ и , правимъ всич-. 
ко вхвм< ягно да се протака ра
ботата. Щ о се отнася до ча
къла, Кой може да го тегли на 
.еантаръ бевъ да^ се равхвърля. 
И на места се явява вуя*да 
отъ пренасянето на чакъла. 

За молбата на Мавродиевъ — 
тя ще ее докладва ваедно съ 
другите молби. И ако се види, че 
искането е уважително, самото 
п. п. щч му отпусне помощь. 

Хр. Мирски. Предлагамъ да 
се ивбере една комисия, която 

. да прецени дали е належащо 
събаренето ни тия сгради въ 
срокъ отъ 16 дни. 

Кмета П. Поповъ Лесно е да 
ивбьремъ комисия. Но авъ мо
ля, не привеждайте въ нреце,-
дейтъ всеко оплакване на от
делни лиц*. Това, конто специ
алната комйяня би направила, и 
техническия предеткиитель е въ 
състояние да направи. 

Ж Желябовъ. Ние водимъ за
седанията не съгласно правил
ника ва общините; има въпроси 
отъ по доебно естество. За да 
ськратимъ времето, нека тия 
които ги повдигатт, предвари
телно ее отнесатъ до пом. кме 
та. А ва да се сложи на ра
зискване единъ въпросъ, който 
не е поредна точка; требва да 
се иска да бъде равгледанъ по 
сшшноеть. . 

Кмета И. Поповъ. Които г ъ 
ва предложението на г. Мирски, 
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да си вдигнатъ ръката! Мен 
шество. 

Авр. Гачевъ иска въпросътъ 
ва стачкуващите да се разгледа 
по спешностъ. 

Удобрява се. 
Авр. Гачевъ, Г-да общ, съвет 

ници, работници въ нашия 
градъ на брой 87 души отъ 
днеоъ еж въ стачка. Понеже ис 
капията имъ ва едно малко уве-, 
личеиие на ваплатите не с ъ 
били удовлетворени, т е молятъ 
да имъ се отпусне помощь 

Авъ моля поч. съветъ да се 
съгласи да отпуснемъ на тия 
работници 87 на брой една 
помощь ва 10 дни. За да мо 
гатъ да просжществуватъ, тр%б-
ватъ имъ 870 надници. Авъ 
правя предложение да имъ се 
отпусне първа помощь отъ 50 
хил. лева. Съ това ние ще иа-
вършимъ актъ на оправедли 
вость, и ще ивпълнимъ дълга 
си к ъ м ъ тези, които творягъ 
блага. 

Ж. Желябовъ Свидетели сме, 
че 87 д. работници еж обявили 
стачка. Но когато ние ще ре
шаваме въпросътъ, требва да 
го решимъ еъ пълно разбиране 
Не сме противъ даване на една 
помощь, щомъ привнаемъ. че 
исканията на стачкуващите с ъ 
справедливи. И за това ние 
требва да бждемъ въ пълна 
яснота ва причините. Ние н е -
ма да повволимъ това обстоя
телство да се ивподаува ва лич
ни и партийни цели. Авъ пред 
лагамъ да се назначи едиа ко
мисия, която да иввърши ив-
вестна интервенция, и въ след
ното васедание да се сложи.на 
дневенъ редъ. 

Д. Стамболиеаъ. Въпросътъ е 
еоциааенъ, и никой не може да 
спекулира съ интересите на 
стачниците. Ние требва да 

'гласуваме еднократна помощь. 
Присжединявамъ се к ъ м ъ пред
ложението на Авр. Гачевъ. 

Д. Янатевъ. Предложението, 
което прави. г. Авр. Гачевъ, е 
основателно, ето ващо ние го 
подържамв. 

Христо Теохаровъ. Работни
ц и т е никога не е ъ предупреди
ли своите господари че ще на-
правятъ стачка. Не може само 
работниците да се ивслушватъ. 
Требва да ивелушяаме и друга
та страна. Присжединявамъ ее 
к ъ м ъ предложението на г. ЗК. 
Желябовъ. 

От. Пешевъ. Отъ всички при 
кавки на г. Стамболиевъ едва 
ли бихме могли да иавл-Ьчемъ 
една мисъль. Не току така ще. 
тревва да погледнемъ н« по
ставения въпросъ Авъ сметвмъ, 
че въпросътъ вле се слага. Той 
се разглежда съ липса на ком 
петентность Т у к ъ н е м а м е 
стачка. Поведението на работ
ниците може да св клаеиФици-

• ра само като протеотъ. Ние ще 
гласуваме тукъ помощь, но 
когато се уверимъ, че тия ис
кания е ъ основателни. Авъ се 
противон~с.авямъ ва отпущане 
на каква и дл е помощь, защо
то ние немаме елементите на 
стачка. 

П. Телбизовъ. Ние ще требва 
да изслушаме и, другата страна. 
Защото, както се кава, т е не 
с ъ предупредили господарите 
си. Моето мнение е, че по тови 
въпросъ ние ще требва да бж 
демъ осветлени. Ние требва да 
чуемъ и едиата и другата 
страна. 

Ние можемъ да навначимъ 
една комисия, която да влеве 
въ сношение съ работодателите 
и стачниците Присъенинявамъ 
се к ъ м ъ мнението на г. Же 
лябовъ. 

Авр. Гачевъ подържа, че и 
въ настоящия моментъ има 
стачка. 

Ние сме длъжни да се вслу
шаме въ гласа на работниците, 
които съня пуснали работата си. 

Кмета II. Поповъ. Сметамъ, 
че е време да се прекратятъ 
дебатите. Които удобрявать 

' предложението на г Желябовъ 

да се навначи комисия, да си 
вдигнатъ ръката! Удобрява се. 
, Навначеиа бе комисия въ 
съставъ пом кмета Ал. Ола-
вовъ, Хр, Теохаровъ и Ж. Же 
лябовъ. 

Докладвано бе предложение, 
съ което св иска общинския 
съветъ да равреши на всички 
лекари, които идватъ въ Варна 
превъ сезона, безплатно ползу 
ване отъ морски бани. 

Предложението бе удобрено. 
Преди закриването на ваееда 

нието, кмета съобщи, че ще 
отежтетвува неколко дни отъ 
града, ва да приежтетвува на 
конференцията на съюза на 
градовете въ Плевенъ, поради 
което следващото васедание ще 
бъде свикано по покана. 

Това отежтетвие на кмета му 
бе разрешено. 

Заседанието бе вдигнато по
ради напреднало време. 

Извънредна сесия. 
Сргьда 24 VII 4Х12 ч. сл. об. 

Присжтствуватъ 27 общински 
съветници. 
Кмета Н. Поповъ. Заседанието 
се открива. Да. се прочетатъ 
протоколите на миналите ва-
седания. 

Прочетени беха решения отъ 
Л» 182 до 199 включително. 

Ав. Гачо.въ. Ичсамъ дн кажа 
неколко думи по въпроса ва бж-
дещата война. 

Кмета Н. Поповъ Г нъ Га
чевъ, знаете, че само питания 
могатъ да се отправятъ преди 
дневния редъ. Азъ ви моля да 
съблюдаваме реда. Ако отпра
вяте единъ въпросъ, по който 
ще се дебатира, не мога да ви 
дамъ думата, понеже не е на 
дневенъ редъ. Дневниятъ редъ 
е определенъ отъ пост. приежт 
ствие, ващото ( то определя . 
дневниятъ редъ за извънредна
та сесия, и той е вадължите-
ленъ ва съвета. 

Гачевъ. Ние ще требва да 
станемъ на кракъ и да отпра-
вимъ апелъ къмъ българския. 
народъ да ивдигне гласъ на 
протестъ. 1 

Кмета II. Поповъ. Щ е дамъ 
на гласуване вашето искане. Но 
авъ ви моля да не въвеждате 
въ прецедентъ такива случаи. 
Вие требва да предупредите по
стоянното приежтетвие ва сла-
гане въпроса на дневенъ редъ. 

Гачевъ. Ние требва да отпра-
вимъ апелъ къмъ всички общ. 
съветници, да отправимъ про
теотъ къмъ ония,' които гот-
вятъ война. 

Кмета Н. Поповъ. Моля, ва-
павете си правото да сложите 
на дневенъ редъ този въпросъ. 
Не е въ реда на нещата нару
шението на правилниците Най-
подиръ ивкажете се, и авъ ще 
севирамъ съвета, иска ли да се 
ванимяе съ въпроса или не. 

Гачевъ се спре на ужасите на 
войната, която унищожи сто 
тици хиляди човешки сжще-
ства. Това бе делото на импер. 
сили. Готви се по големо и но-
страшно престжпление. Ние ка
то представители на Варна треб
ва да ивдигнемъ гласъ и поис 
каме отъ онези, които ржково-
дятъ еждбините на страната да 
не се отдадатъ на искането на 
империалистическите сили и да 
не ваведатъ българския народъ 
къмъ нова касапница. Защото, 
ако вие следите всичко, което 
става, ще видите, че нова войн» 
ще настъпи. Азъ ви моля, ка
то имате цредъ пидъ жертните, 
да отправимъ единъ апелъ къмъ 
всички общ съвети да ваематъ 
решение да искатъ отъ прави
телството да не се поддава на 
никакви желания ва война. А 
на да се даде въвможность па 
масите да се ивкавватъ сво
бодно, да поискаме да се пре-

. махне 3 . 3 3 Д. Докато той не 
се премахне, властьта не ще да
де въвможность да се искаава 
народа свободно. 

Кмета Н. Поповъ. Съгласно 

наредбите нв[правилника, днев
ния р рдъ на иввънредната се-
сиц се нарежда за определено 
време. Въпросътъ е ние да вее-
мемъ решение да се отправи 
единъ апелъ еледъ като се де
батира по тови въпросъ. И по
неже г. Гачевъ настоява, сме
тамъ общ съветъ да изяви, 
дали е уместно и удобно да се 
ванимгввме съ този въпросъ? 

Ксйго отъ общ. съветници 
смета ва уместно и удобно да 
се вянимаваме съ тови въпросъ, 
да си вдигне ржката! 

Меншество. 
Кръстевъ. Въ последното васе

дание на редовната сесия спом 
няте си че г. кмета поиска да 
му се равреши да замине ва 
Плевенъ на конференция, по 
ради което ваееданията беха 
преустановени. Моите сведения 
еж, че г. кмета не е отишълъ 
на конференцията, 

Авъ моля да ми отговори, ва
що не е отишълъ т а м ъ ? 

Нмета Н. Поповъ. Не вами-
нахъ по простата причина, че 
,на следния день, когато треб 
ваше да вамина, бехъ съ раз
строено вдраве и второ, съоб 

: щиха ми, че министъръ пред
седателя Не е билъ тамъ, а той 
ми беше повече необходимъ. 
За да отиде друго лице треб
ваше решение на съвета, ва ко 
ето н е щ о немаше време, и вто 
ро, то требва да бъде яаповнато 
съ подробностите на въпроса. 
Нека г. Кръстевъ внае, че авъ 
съмъ билъ най-редовния -посе-
тителъ на конференциите. 

Кръстевъ. Не съмъ доволенъ 
отъ отговора. 

Кмета Н. Поповъ. Най подиръ 
това е въпросъ на схващане. 

Минаваме на дневенъ редъ. 
Има думата чиновника по 

търговете г. Вочевъ. Докладва 
ни беха* търгъ ва отдаване на 
вакупчикъ събиране такси вър
ху превозни средства. 

Т ъ р г ъ ва дост^ка на , сено. 
г. Гачевъ иекп да не се утьърж-
дава търга, а да се произведе 

'НОРЪ. 
Съвета одобри да ее проивяе-

де новъ търгъ съ оъкратенъ 
срокъ. ••• - . 

Т ъ р г ъ ва дос.авка на ече-
микъ. Одобрява се. 

Т ъ р г ъ ва отпечатване на кви
танционни кочани. Одобрява се. 

Т ъ р г ъ ва направа на два об-
щеетвенни клоана , който се 
въвлага на Иванъ Толевъ, кей 
то е далъ 18°/0 йодъ девиза. 
Удобрява с е . . ' . , : . , 

Докладвани беха поемните 
условия ва отдаване на вакуп
чикъ пргвото на събиране мое 
три отъ житната борса. 

А. Гечевъ. Нашата група се 
обявяна противъ. . И п-Ьмп да 
гласува ва тфхъ ващото ние 
поддържаме принципа V какво 
общината преко и непосредст
вено да ивполлва споите имоти, 
а не чрезъ предприемачи.' 

Кмета И. Поповъ. К йто удо
брява тъй прочетените условия 
да си вдигне ръката. Удобрява се. 

Докладвана и уважена 64 
молбата на предприемача на 
пожарната команда А Кенковъ 
—да се продължи, срока ва до-
ивгррждяие на същите, съ още. 
единъ месецъ, 

Кмета П. Поповъ. Г да общ-
съветници има приготвени по-
емни уелоний ва събаряне и про
даване материала на училище 
„Св. Иаумъ". Приготвени еж 
поемни условия, чбаче, повдига 
се основателно, въпроса по ка-
к ь в ъ начинъ да стане това., 
Иска се мнението на съвета по 
стопански начинъ да стане съ 
барянето и продаването на ма
териала. 1 . • 

Ст. Поповъ — Мисля, че доб
ре. ще бъде събарянето да ста
не по стопански'начинъ, ващо 
то общината може да вапави 
некои необходими мнтериали ва 
нея. Тя би имала повече смет
ка ва себе си По д >бре ще бъ
де ва общинските интереси съ
барянето да стане цо стопански 
начинът 

Кмета Н. Поповъ. Добре ще 
е да обявимъ ново спаваряване 
по доброволно съгласие и ре 
вултата да се докладва на 
общ съветъ. 

А. Гачевъ. — Нема вещо да 
правимъ опитъ. 

Кмета Н. Поповъ. — Тогава 
ще сложимъ на гласуване. Кой 
то удобрява да се събори зда
нието по стопански начинь да у 
ей вдигне ръката , Удобрява се. 

Минаваме къмъ точка I I ра 
отъ дневния редъ. По преди 
това да равгледвме молбата на 
лесничея — да се вземе реше
ние ва начина по който ще 
става експлоатирането на общ. 
сечище превъ 1929—19Ь0 г. 

Удобрява ли се да става по 
стопански'начинъ както до се
га. Удобрява се. 

Точка П р а отъ дневния редъ 
— разглеждане на; протокола 
иа училищ. и во ва, иввършване 
по стопански начинъ ремонтъ 
на училищни помещения и по
къщнина . Протоколите беха 

.удобрени. 
Кмета Е. Поповъ, точка III а 

отъ дневния редъ — ваемъ ва 
постройка на училище. 

По този въпроеъ вече въ н е 
колко васедания се говори. Из
вестно Ви е, че е вавочната 
постройка на училище Цярь 
Симеонъ въ Ариба Конакъ, го
лемо училище, което по ка
чество и размери ще съперни
чи на'н(>й хубавите. Въ проектъ 
е пострг й.'.-ата на още едно учи» 

, лище въ Дамяновата махала. 
Държавата ва да даде въвме Ж-
ность да се сгроятъ такива ва-
ведения учреди единъ еиециа-
ленъ ФОНДЪ при вемл. банка 
отъ който кредитъ може да се 
сключи ваемъ отъ общините и , 
училищни настоятелства. И Вар 
ненеката градска община ее е 
полвувала отъ него. П и е вече 
имаме два веема—ва постройка 
на у щето „Св. Кирилъ" и учи-
лищеад въ Сее севмесъ. Разхо
дите КОЙТО с ъ необходими ва 
пострейка на у ще „Царь Си
меонъ" еж около 2.300 хил. лв., 
а тия ва другото у ще около 
9 0 ' хил лв. всичко . около 4 
мил. лв. Известни разходи еж 
вече направени. Но ва да мо 
жемъ да скючимъ единъ та-
к ъ ь ъ ваемъ първото е да се 
внесе 2б°/0 като деловъ капи 
талг , вначи ще требва да вне-
семъ 1 мил лева. Общината 
требва това да направи или 
ще требва самото учил. настоя 
телство да го направи. 

Така или иначе ще требва 
•да се внесътъ 1 мил лева де
ловъ капитал!, ва да можемъ 
да получимъ единъ ваемъ око
ло 4 мил лева. За да може 
техническата власть да има 
ржководството на постройката 
ние сметаме че общината ще 
требва да, сключи ваема. Тога 
ва ш.е требва да ее впише в ^ 
бюджета 1 мил. лв. (Следва) 

Псстжпленря превъ м. вдлий. 
Отъ Варна. Е Инжиянь, гра
нати отъ 1828 г. и парички ва 
украшения; Л,Костовъ брон-
воьъ медальонъ; Семейство Г. 
Димитрови — мелнични камъ
ни ва булгуръ; С. А. Сироповъ 
— малка сребърна павта; Ж . 
Полихроновъ — коотено блюдо 
съ изображение на риба; П. 
Ив. СОФИЙСКИ — амФора, гър
не и мед монета Никополи; 
Ив. Самоковски — • мраморни 
Фрагменти съ ивобрвжения и 
надписи на Фебеи; Елена Михай
лова — Фрагменти отъ . тера-
коти и др. погребални украше
ния (гробна находка пр. Хр.); 

• Пар. Поповъ — надгробенъ 
старохриетиянски паметникъ съ 
надписъ и кръстове, и Фраг
менти отъ еждове, стъклени и 
металически; Нисимъ Папо 
медни монети: византийска и 
турска. Дишпудакъ: Г. Стоиловъ 

••• - сниралообравни метал, грив

ни и мед. рим. монета. Кутлу-
бей. Ив. Г^ровдановъ — преди-
сторически вжбъ; К. Костовъ 
— копие; Ив. Георгиевъ — 
две желев . украшения. Дружест. 
вото благодари на дарителите. 

ХРОНИКА 
Г-нъ КИВТ9, като комисаръ 

но прехраната е внесълъ въ 
общинския съветъ два доклада 
— ва дейноотьта на комисарст
вото превъ ивтеклата година и 
ва доставка на жито. Понеже 
докладите еъдържатъ много 
интересни д .нни и ва да се ва 
повнае гражданството съ т е х ъ 
ние поместваме въ настоящия 
брой изцело доклада ва достав
ка на жито, а другиятъ ще 
поместимъ въ следващия брой 
на вестника. 

Споредъ сведенията на ку-
рортното бюро числото на при
стигналите въ града ни курор
тисти надминава това на мина
логодишните. 

Вь връзка еъ изменението на 
Закона ва Военния Данъкъ, 
обявенъ въ Д В к ъ бр. 68 отъ 
26 юний т. г.. покавватъ се 
всички младежи ученици и 
студенти отъ гр. Варна, на 
въврасть отъ 2 0 - 2 6 год. вклю
чително, т е. родените превъ 
1904 до 1909 год , най късно до 
15 августъ т. г. да подадатъ 
писменна необгербвана декла
рация въ общината при чинов
ника по трудовите наборни 
списъци, въ които да овнача-
в а т ъ : 

1) точно името си и трите 
имена бевъ съкращение, така, 
както е ваписанъ в ъ наборния 
списъкъ; 

2) отъ кой трудовъ наборъ е; 
3) дата на раждането, му; 
4) месторождение (градъ или-

село, община и околия ; 
5) сегашно местожителство 

(у-въ, ул. и ДО ръ); 
6) какво вавършено обраво-

ванге, ако е вавършилъ или въ 
кой класъ или семесгьръ е и 
въ кое учебно ваведение г.ко 
ще следва; в ъ отежтетвие на 
самия младежъ, декларациите 
да се подадатъ отъ технит* 
родители. Горното се отнася и 
ва ония > младежи на същата 
въврасть, които еж завършили 
вече средното си или висше 
обравование. 

Неивпълнилите горното на
реждане въ срока до 15 августъ 
т. г. подлежатъ на накаваиие 
съ глоба предвидена въ чл. 11 
отъ сжщия ваконъ отъ 5000 до 
10000 лева. 

М о р с к и я м у з е й , който до 
сега се по, е щ а в а ш е въ Деви
ческата гимназия щ е б ъ д е пре-
местенъ въ аквариума, кейто 
се оп^ азнюва с ъ преместване 
рибарското училище на о-въ 
Св. Анастасия. 

Въ последствие наредъ съ 
морския м у з е й ' з д а . и е т о . а ак
вариума щ е се пригоди зв! 
цельта — 1 бълг. акввриумъ. 
като за цельга щ " се отпуснатъ 
средства, за да се каптира мор 
ска вода и печне развъда на 
морска фауна. 

К р а й м о р с к и д е т с к и д о м ъ . 
Чиновническото кооп. застрах. 
д во откри неотдавна детски 
крайморски домъ Постъпили. 
с ъ I смена 60 деца на коопе
ратори на 10 юмий и щ е пре-
каратъ до 4 августь. Вгоратг 
смена отъ други 60 деца ше 
постъпятъ на 5 августъ и ще 

.пристоятъ до 31 с. м. 
Децата отъ първата смена 

се чувств- ватъ отлично и всич
ки с ъ показали несъмнено по 
добрение. 

Отъ I до 20 VII т. г. зареги
стрирани с ъ въ статистическото' 
отделение на общината 70 раж 
дания и 60 умирания; приселени 
превъ същото време 41 дома
кинства отъ всичко 101 члена, 
а населени 29 домакинства от-
67 члена. 


